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Referat fra erfamøde for demensansvarlige den 16. november 2022 

Dagsorden: 

09.30 Morgenkaffen er klar 

10.00 Velkomst og præsentation af dagens program 

10.10 Karen Wagner fortæller ”Om at være pårørende til en demensramt” 

11.45-12.00 Birthe Søgård fortæller om erfaringer med det nye demenslogo og materiale, 

herunder samarbejde med forretninger i Ribe. 

12.00-13.00 Frokost 

13.00-15.15 Bordet rundt  

15.15-15.30 Opsamling og gode idéer til kommende erfamøder 

Ad. 1.: Morgenkaffen blev indtaget og der blev snakket på kryds og tværs. 

Ad. 2.: Karen bød velkommen og gennemgik dagens program. 

Ad. 3.: Karen fortalte sin historie som pårørende til en demensramt ægtefælle gennem 10 

år. Det er vigtigt at de pårørende bliver hørt. Efter spørgsmål til fortællingen, fik vi 

en snak om fuldmagter/fremtidsfuldmagter/erfaringer omkring perioden, når det er 

tid til plejehjem. 

Ad. 4.: Birthe Søgård fortalte om Ribe afdelingens erfaringer i foråret med udbredelse af 

kendskabet til det nye demenssymbol og det tilhørende materiale. Efter flot omtale 

i Ribe Ugeavis var det en stor succes, da demensvennerne gik rundt til 

supermarkeder og butikker. Der var stor velvilje og lydhørhed. Planlægger kontakt 

igen efter et halvt år. 

Ad. 5.: Frokost – hvor der var god til at nyde den gode mad, at netværke og nyde det 

sociale samvær. 

Ad. 6.: Bordet rundt – hver afdeling fortalte om, hvad der rører sig på demensområdet i 

afdelingerne. Nogle af deltagerne er nye som demensansvarlige og andre har været 

med i lang tid. Der er mange gode initiativer bl.a. caféer, motion, pårørende 

aflastning (besøgsvenner for demensramte), pårørende grupper. 

 Der var stor spørgelyst og mange kommentarer. En fornøjelse med denne 

videndeling, netværk og erfaringsudveksling og så stort et engagement. 

 Alle var enige om, at selv om det er svært og at nogle af tilbuddene ikke har så 

mange deltagere, så er det vigtigt at vi har tilbuddene og vi er parate til at hjælpe. 

Ad. 7.: Alle var enige om at det havde været en super god dag og at man gerne kom til 

disse møder. 

 Karen fortalte, at på grund af de mange aktiviteter i distrikt 4 og at alle områder 

skal tilgodeses, vil der i 2023 ikke være mulighed for samme mødehyppighed. Der 

var forslag om, at det kunne være en mulighed at lokalafdelingerne giver et tilskud 
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pr. deltager, så distriktets udgifter kan reduceres. Karen tager dette op i 

distriktsledelsen. Puljemidler søges og anvendes til temadage for frivillige indenfor 

temadagens emne. Erfamøder er for kontaktpersoner og midler hertil tages af 

distriktets budget. 

 Karen takkede alle for et godt møde. 

 

 

 

  

 

 


